
ولیعهد عربس��تان برای رس��یدن به 
مالکیت باش��گاه نیوکاس��ل و خرید 
سهام این باشگاه قدیمی دست به هر کاری می زند تا جایی که 
گفته می شود محمد بن سلمان از بوریس جانسون، نخست وزیر 
انگلیس خواسته است در پذیرفتن پیشنهادی که برای خرید 
باشگاه نیوکاس��ل داده است، اعمال قدرت کند. بن سلمان از 
جانسون خواسته است به او کمک کند و موانعی را که بر سر 
راه پذیرفته شدن پیشنهاد بیش از 360 میلیون یورویی او برای 
تصاحب باشگاه نیوکاسل وجود دارد از سر راه بردارد. رسانه های 
انگلیسی از جمله دیلی میل گزارش کرده اند به مجموعه ای از 
ایمیل های رد و بدل ش��ده بین مقام��ات دولتی و لیگ برتر 
انگلیس دست یافته اند که این موضوع را ثابت می کند. صندوق 
سرمایه گذاری عمومی عربستان سعودی که بن سلمان رئیس 
آن است، آوریل سال گذشته با مایک اشلی، مالک نیوکاسل به 
توافق رسید. با این حال پس از 17 هفته بحث و گفت وگو که 

طی آن اشلی بارها و بارها شنید هیچ پرچم قرمزی در ارتباط 
با این معامله وج��ود ندارد، لیگ برتر همچنان تصمیمی در 
این زمینه نگرفته است و شرکت بن سلمان نیز در ماه جولای 
پیش��نهاد خود را رسما پس گرفت. کیت آلن، مدیر سازمان 
حقوق بش��ر انگلیس در بیانیه ای گفت گزارش میل نش��ان 
می دهد این در اختیار گرفتن ها و تصرف ها »همیشه فراتر از 
یک معامله تجاری« است و در واقع این تلاش دولت عربستان 
برای »تطهیر ورزشی« بدنامی خود است. با این حال اشلی که 
همچنان در انتظار رأی دادگاه برای ادامه روند واگذاری باشگاه 
است، معتقد است تنها چند روز تا رسیدن به تصمیم نهایی و 
ادامه روند واگذاری فاصله دارند. دیلی میل گزارش کرده است 
بن سلمان در ماه ژوئن به شکل خصوصی از بوریس جانسون 
خواس��ته است درباره نتیجه گیری غلط لیگ برتر درباره این 
قرارداد 360 میلیون یورویی تجدید نظر کند و جانسون نیز 

از یکی از دستیارانش خواسته به این موضوع رسیدگی کند.

رکابزنان به جای چالوس در تهران 
اردو می زنند

اردوی تی��م  ملی دوچرخه س��واری ج��اده به جای 
چالوس در تهران برگزار خواهد شد. 

در حال��ی که کادر فنی تیم  ملی دوچرخه س��واری 
قصد داشت اردوی ملی پوشان بخش جاده را در چالوس 
برگزار کند، به دلیل مخالفت س��تاد کرونای این شهر، 
اردو در نهای��ت در تهران و کمپ تیم های ملی برگزار 

خواهد شد. 
دوچرخه سواری ایران یک سهمیه در المپیک دارد 
که بر اس��اس نظر کادر فن��ی در پایان اردوها معرفی 
خواه��د ش��د. در حال حاضر 12 رکاب��زن به این اردو 

دعوت شده اند.

اعزام بریمانلو به ۲ رقابت گزینشی 
المپیک توکیو

محمد محمدی بریمانلو برای ارتقای رنکینگ خود 
به مسابقات جودوی گرند اسلم و قهرمانی جهان اعزام 

می شود. 
محمد محمدی بریمانلو ملی پوش وزن 73- کیلوگرم 
جودوی کش��ورمان که توانس��ته است سهمیه قاره ای 
شرکت در بازی های المپیک توکیو را کسب کند، برای 
ارتقای رنکینگ جهانی خود به 2 مسابقه بین المللی و 

گزینشی المپیک توکیو اعزام خواهد شد. 
بریمانلو یک هفته دیگر به رقابت های گرند اس��لم 
کازان اع��زام خواهد ش��د. این دوره از مس��ابقات 16 
اردیبهش��ت ماه در کازان روس��یه برگزار می شود. این 
جودوکار کشورمان تمرینات خود را تا آغاز این رقابت ها 

در شهر کازان ادامه می دهد. 
همچنین 50 روز دیگر بریمانلو به مسابقات جودوی 
قهرمانی جهان در مجارس��تان اعزام می ش��ود که 16 

خردادماه آغاز خواهد شد. 

جام جهانی شیرجه باز هم در ژاپن 
برگزار می شود

فدراسیون بین المللی شنا )فینا( تاریخ جدید برگزاری 
مسابقات جام جهانی شیرجه که حکم سهمیه المپیک 

را دارد، اعلام کرد. 
مسابقات جام جهانی شیرجه که حکم توزیع سهمیه 
المپیک 2020 توکیو را هم دارد قرار است مجددا از اول 
ماه مه  یعنی 11 اردیبهشت به میزبانی ژاپن انجام شود. 
این مسابقات که پیش از این قرار بود 2۹ فروردین به 
میزبانی ژاپن انجام شود، به دلیل شیوع ویروس کرونا لغو 
شد و حالا با اعلام تاریخ مجدد توسط فدراسیون جهانی 

شنا از 11 الی 17 اردیبهشت 1۴00 برگزار می شود. 
مجتبی ولی پور و حمید کریمی، 2 شیرجه رو تیم  ملی 

و از شانس های کسب سهمیه المپیک هستند. 
حمید اسکندریون، سرپرست امور دبیری فدراسیون 
ش��نا، ش��یرجه و واترپلو در گفت و گو با ایسنا، در این 
باره گفت: قرار است مسابقات از اول ماه مه  باز هم به 
میزبانی ژاپن برگزار شود. با توجه به این موضوع قرار 
است کمیته فنی شیرجه روز سه شنبه )31 فروردین( 
تس��ت آمادگی از 2 شیرجه رو تیم  ملی داشته باشد و 
در نهایت کمیته فنی درباره اعزام ملی پوشان تصمیم 

خواهد گرفت. 

تکرار شادی پس از گل آل کثیر در خاک امارات
چشمان تیزبین AFC می بیند؟

بازیکن ش��ارجه امارات ش��ادی گل جنجالی مهاجم 
پرسپولیس را تکرار کرد اما بر خلاف آنچه عنوان شده 
این شادی مربوط به لیگ امارات است نه لیگ قهرمانان 

آسیا اما آیا این دلیلی برای فرار از محرومیت است؟
روز گذش��ته ویدئوی خوشحالی گل »کایو لوکاس 
فرنان��دز« مهاجم برزیلی ش��ارجه امارات در صفحات 
مجازی به  صورت گس��ترده و با عنوان »خوش��حالی 
گل بازیکن ش��ارجه امارات براب��ر نیروی هوایی عراق 
به سبک شادی جنجالی عیسی آل کثیر« انتشار پیدا 
کرد که سر و صدای زیادی هم به وجود آورد. شارجه 
امارات که یکی از رقبای تراکتور ایران در گروه B لیگ 
قهرمانان آسیا به شمار می رود و میزبان این گروه است، 
چند شب قبل )چهارشنبه( در نخستین مسابقه فصل 
2021 به مصاف نیروی هوایی عراق رفت و توانس��ت 
به برتری یک بر صفر دس��ت پیدا کند اما باید تاکید 
کنیم تصاویر شادی گل منتشر شده در صفحات فضای 
مجازی ایران مربوط به این مس��ابقه نیس��ت و تصویر 
شادی پس از گل کایو در بازی لیگ برتر امارات همراه 
با دیگر بازیکن برزیلی شارجه ثبت شده است. منتشر 
شدن شادی گل کایو در بسترهای مجازی ایران موجب 
شده هواداران پرسپولیس این موضوع را به محرومیت 
عیسی آل کثیر ارتباط دهند و خواستار برخورد با مهاجم 
برزیلی شارجه شوند و از سوی دیگر طرفداران تراکتور 
نیز در آس��تانه تقابل با حریف اماراتی، به این موضوع 
بپردازند اما شادی گل کایو مربوط به بازی چند شب 
قبل برابر نیروی هوایی عراق نیس��ت و 11 روز قبل از 
آن )چهاردهم فروردین ماه 1۴00( در لیگ برتر امارات 
اتفاق افتاده است. اگرچه مشخص شد این شادی مربوط 
به لیگ قهرمانان نیس��ت اما با توجه به اینکه می شود 
از این حرکت تفاس��یر مختلف کرد، منتظر می مانیم 
ببینیم آیا کنفدراسیون فوتبال آسیا در صورت شکایت 
تیم های ایرانی به این موضوع ورود می کند؟ عیس��ی 
آل کثیر به واسطه همین خوشحالی 6 ماه محروم شد 
و کنفدراسیون فوتبال آسیا تاکید کرد مقابل نژاد پرستی 
کوتاه نمی آید اما حالا به صرف اینکه این ش��ادی گل 
در لیگ امارات انجام ش��ده، باید کنفدراسیون فوتبال 
آسیا چشمش را بر واقعیت ببندد؟  چنین شادی ای یا 
اشتباه است یا هیچ ایرادی ندارد. از این رو نباید محل 
آن را موض��وع مهمی برای اجرای قانون دانس��ت. این 
بازیکن حرکتی را انجام داده که می شود تعابیر مختلفی 
را از آن انجام داد اما در هر صورت اگر AFC می گوید 
چون در زمین فوتبال به وقوع پیوسته، بوی نژادپرستی 
 می دهد، پس منتظر می مانیم ببینیم آیا به این مساله

ورود می کند؟

اخبار

ورزشی
قهرمان اسبق کشتی جوانان جهان درگذشت

فریدون قنبری، قهرمان سابق کشتی جوانان جهان صبح دیروز بر اثر بیماری درگذشت. این قهرمان اسبق کشتی از ابتدای سال جاری به دلیل بیماری پانکراتیت در بیمارستان بستری 
شد و روز 20 فروردین تحت عمل جراحی قرار گرفت. وی در ادامه روند درمانی خود دچار مشکلات مختلفی بود تا اینکه با وجود تلاش فراوان پزشکان، صبح دیروز درگذشت. قنبری 
متولد مهرماه 1356 و کشتی گیر آزادکار سابق ایران در سال 1۹۹7 در هلسینکی فنلاند قهرمان جوانان جهان شد و مدال طلای قهرمانی بزرگسالان آسیا را در سال 200۴ به دست آورد. 

نگاهی به 50 روزی که شهاب الدین عزیزی خادم به عنوان 
رئیس فدراس��یون فوتبال انتخاب شده، نشان می دهد عمده 
دیدارهای او سیاس��ی بوده و فوتبال کمترین اهمیت را داشته 
اس��ت. صحبت کردن همیشه آس��ان است. صحبت از آشتی، 
نخبه گرای��ی و واژه ه��ای امیدبخش اینچنین��ی اما وقتی پای 
عمل می رس��د، کمتر به صحبت هایی که انجام داده ایم رجوع 
می کنیم. درست شبیه رئیس فدراسیون فوتبال که گویا هنوز 
به حرکت در مسیر اصلی فوتبال علاقه ای ندارد و به ارتباط های 
دیگر علاقه مند است. عزیزی خادم زمانی که قصد داشت رئیس 
فدراسیون فوتبال شود، از اهمیت به تمام تیم های ملی و تمام 
بخش های فوتبال س��خن گفت. از اهمی��ت دادن به تیم های 
باشگاهی که از صاحبان اصلی فوتبال به شمار می روند اما انگار 
هن��وز این »با اهمیت ها« در اولویت کاری رئیس فدراس��یون 
فوتبال نیستند. بررسی دیدارهای شهاب الدین عزیزی خادم در 
۴5 روزی که به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال انتخاب شده، 
نشان می دهد عمده دیدارهای او، کمترین ارتباط را با فوتبال 
دارند؛ دیدارهایی که خروجی آنها برای فوتبال یا بی ثمر است 
یا ثمره چندانی ندارد اما ش��اید برای عزیزی خادم کلی امتیاز 
داشته باشد. عزیزی  خادم در نخستین قدم به دیدار محمدجواد 
ظریف رفت. سایت فدراسیون فوتبال 1۹ اسفند ۹ روز پس از 
انتخاب عزیزی خادم، دیدار او با وزیر امور خارجه را مخابره کرد 
که برای کمک به بازپس گیری میزبانی ها از AFC انجام شده 
بود. با این حال ثمره این دیدار برای فوتبال ایران و پس گرفتن 
میزبانی ها چه بود؟ پس از این دیدار با توجه به برگزاری اردوی 
تیم ملی، عزیزی خادم 2۴ اسفند دیداری با دراگان اسکوچیچ 
داشت که مشخص نیست در صورت نبود اردوی تیم ملی، چنین 
دیداری در اولویت قرار می گرفت یا نه. دیدار 8 فروردین با رضا 
صالحی امی��ری نیز به دلیل حضور رئیس کمیته ملی المپیک 
در س��اختمان فدراسیون فوتبال انجام شد و شاید در غیر این 
صورت باز هم چنین دیداری در اولویت نبود. پرثمرترین دیدار 
عزیزی خادم 10 فروردین ماه با رئیس مناطق آزاد کشور انجام 
شد که برای هماهنگی اردوی تیم  ملی بود و این 3 دیدار مجزا 
از دیدارهای غیرضرور رئیس فدراس��یون فوتبال اس��ت. شاید 
روزهای نخست حضور عزیزی خادم و شرایط ویژه فوتبال بابت 
بحث میزبانی و برگزاری اردوی تیم ملی، فرصت چندانی به او 
برای برگزاری جلسات مهم تر نداده است. این مساله کاملا قابل 
درک است اما نکته جالب توجه زمانی رقم می خورد که رئیس 
فدراسیون فوتبال در شرایط عادی هم ملاقات های دیگری را 
جزو اولویت های خود قرار می دهد. یکی از شعارهای عزیزی خادم 
اهمیت به فوتبالی ها و استفاده از نخبگان فوتبال در فدراسیون 
تحت مدیریت او بود اما گویا نه فوتبال و فوتبالی ها در اولویت 
هستند و نه استفاده از نخبگان آنچنان اهمیت دارد. این مساله 
جایی خود را نشان داد که نگاهی به انتخاب های عزیزی خادم 
داشتیم؛ جایی که فارغ از سایر انتخاب های مورد نقد او، حکم 

سرپرستی تیم  ملی برای مجتبی خورشیدی  زده شد تا حتی 
شائبه احکام رفاقتی به وجود بیاید. 11 فروردین ماه دیدار دیگری 
از س��وی عزیزی خادم برنامه ریزی شد که خبر آن روی سایت 
فدراسیون فوتبال منتشر شد؛ دیدار با علی نیکزاد، نایب رئیس 
مجلس شورای اس��لامی. سایت فدراسیون یکی از محورهای 
ای��ن گفت وگ��و را پیگیری مجل��س در بازپس گیری میزبانی 
ای��ران اع��لام کرد اما آیا می توان چنی��ن موضوعی را براحتی 
 پذیرفت؟ مجلس چه کمکی در این راه می تواند انجام دهد؟!!

دیدار 22 فروردین  عزیزی خادم و تیم همراه او نیز جالب توجه 
اس��ت. جلسه با اردشیر سعدمحمدی، مدیرعامل صنایع ملی 
مس ایران که اگر خروجی و ثمر این دیدار برای فدراس��یون 
فوتبال مشخص شود، شاید بتوان توجیهی برای آن آورد. خبر 
برگزاری این جلسه روی سایت فدراسیون فوتبال قرار نگرفت 
و هیات فوتبال اس��تان کرمان خبر ای��ن دیدار را مخابره کرد 
که البته اکنون چنین خبری هم روی خروجی س��ایت هیات 
فدراس��یون دیده نمی ش��ود و گویا این خبر حذف شده است. 
آخرین دیدار عزیزی خادم هم بسیار قابل تأمل است؛ وقتی که 
او روز 2۴ فروردین در چهل و پنجمین روز انتخابش به عنوان 
رئیس فدراسیون فوتبال به دیدار پیروز حناچی، شهردار تهران 
می رود. آن هم در شرایطی که مسائل مهم و مختلف دیگری 

در فوتب��ال وجود دارد که امی��دوار بودیم عزیزی خادم پس از 
انتخابش به عنوان رئیس، رس��یدگی به این امور را در اولویت 

کاری خود قرار دهد. 
همه اولویت های فراموش شده ■

تیم های ملی همچنان وضعیت مناسبی ندارند. جز تیم  ملی 
فوتبال بزرگسالان که همیشه ویترین است و برای هر رئیسی در 
صدر امور قرار می گیرد، بد نیست رئیس فدراسیون فوتبال نگاهی 
به سایر تیم ها نیز داشته باشد؛ از تیم  ملی فوتسال که همیشه با 
مشکلات عدیده ای مواجه است و کادر فنی این تیم که همیشه 
برای دریافت دس��تمزد خود به چالش می خورند و قرارداد هم 
ندارند تا تیم  ملی فوتسال بانوان که یک ماه دیگر سومین سالگرد 
قهرمانی شان در آسیا از راه می رسد اما اعضای تیم هنوز پاداش 
خود را دریافت نکرده اند؛ پاداشی که در زمان خود ارزش خرید 
یک پراید را داشت و حالا شاید با آن دوچرخه هم نتوان خرید. 
البته که مقصر پرداخت نشدن این پاداش عزیزی خادم نیست 
اما ش��هره موسوی، نایب رئیس او قول پرداخت پاداش بانوان تا 

پایان سال ۹۹ را داده بود که نخستین وعده اش عملی نشد. 
وضعیت داوران فوتبال کشورمان هم چندان مناسب نیست. 
نداش��تن امکانات و آموزش های کافی باعث شده قضاوت های 
پراش��تباهی را در لیگ ش��اهد باش��یم که تیم های زیادی هم 

از این بابت متضرر ش��ده اند اما گویا صدای اعتراض ها ش��نیده 
نمی ش��ود. تکلیف رئیس کمیته داوران هنوز مشخص نشده و 
انگار جلسات سیاسی و جناحی برای رئیس فدراسیون مهم تر 
از رس��یدگی به کارهای مهم فوتبال اس��ت. از سویی تیم ملی 
بانوان ایران نیز به دلیل تشکیل نشدن اردو در زمانی طولانی، 
از رنکینگ فیفا خارج ش��د و هنوز هم بلاتکلیف است اما گویا 
جلسات شبکه ای بادران برای شهره موسوی و جلسات مختلف 
غیرضروری برای عزیزی خادم در اولویت است. تیم های پایه نیز 
که آینده فوتبال ایران را می سازند، در بلاتکلیفی به سر می برند و 
مشخص نیست چه تصمیمی برای آنها اتخاذ خواهد شد. از سوی 
دیگر در فدراسیون فوتبال هنوز خبری از تغییر در کمیته فنی 
و توسعه فوتبال نیست که سال هاست تصمیمات شان انتقاداتی 
را به همراه دارد و گویا فدراسیون عزیزی خادم هم قصد تغییر 
آنها را پس از 50 روز ندارد. ش��اید هم رئیس جدید فدراسیون 
فوتبال احساس می کند هنوز کار او آغاز نشده و زمان برگزاری 
جلسات مهم با ارکان اصلی فوتبال و اتخاذ تصمیمات منطقی 
 نرسیده است. عزیزی خادم پس از انتخاب مجتبی خورشیدی
به عنوان سرپرست تیم  ملی مورد انتقادهای زیادی قرار گرفت اما 
نه تنها از این انتخاب خود عقب نشینی نکرد، بلکه پاسخ روشنی 

هم درباره دلایل این انتخاب عجیب نداد.

به بهانه دیدارهای غیر ورزشی و جناحی رئیس جدید فدراسیون فوتبال

راستی از فوتبال چه خبر؟ 

یکشنبه ۲9 فروردین 1۴۰۰
وطن امروز     شماره 3187

جنجال بزرگ بر سر فروش نیوکاسل به سعودی ها

به دنبال تطهیر ورزشی
گزارش

ادامه از صفحه اول
آمریکایی ه��ا تحریم ه��ا را متوق��ف 
نکردند، موانع پیش پای صادرات نفتی و غیرنفتی را برنداشتند 
و چون اینچنین نکردند، ما نباید مجددا به بدعهدان فرصت 
دهیم یا به آنان اینگونه وانمود کنیم که هر چه ش��ما انجام 

دهید، ما با شما همراه هستیم. 
در هر صورت ایران تعهدات خود را انجام داده و بارها آژانس 
اجرای این تعهدات را تایید کرده اس��ت، بنابراین دولت نباید 

مانع اجرای مصوبه مجلس شود. 

5 خردادماه پایان توافق 3 ماهه ایران با آژانس است و آقای 
روحانی نباید همان گونه که در ابتدای دولت تلاش کرد 100 
روزه اقداماتی را انجام دهد که بعدها مشخص شد شتاب زده 
عمل کرده است، اکنون هم در 100 روز مانده به پایان دولت، 
همان اشتباه قبلی را تکرار کند و از هول حلیم در دیگ بیفتد. 
م��اده 7 قانون اقدام راهبردی، تکلیف را مش��خص کرده؛ 
مجلس تصمیم گیرنده اس��ت و دولت باید به این نکته توجه 
کند که حتی رفع محدود تحریم ها در تناقض با منافع کلان 
ملت ایران اس��ت. ما باید به فکر خاتمه تحریم ها و لغو کامل 

آنها و صیانت از حقوق ملت باشیم. 
با روش رفتاری دولت، عملا یک سال بعد از خروج آمریکا، 
در برجام ماندیم. اروپا با توجه به روحیه ای که دولت فعلی 
ایران داشت، به تضمین هایی که داده بود، عمل نکرد و قانون 
مجلس پس از 2 سال بدعهدی، به کمک دولت آمده است. 
مجلس هیچگاه دریچه دیپلماسی را نبسته است، در عین 
حال عملا دست دولت را برای آنکه بتواند در مذاکرات برتری 
داش��ته باشد، باز کرد. به عنوان مثال مجددا غنی سازی 20 
درصد را احیا کرد، مجوز اس��تفاده از سانتریفیوژها را داد و 

ق��درت ای��ران را برای اقدامات راهب��ردی افزایش داد. حالا 
هم غنی س��ازی 60 درصدی، اروپا و آمریکا را به دست و پا 
انداخته اس��ت. توقع آن است که مذاکره کنندگان ایرانی در 
جلس��ات وین بیش از هر چیز به فکر صیانت از منافع ملت 
ایران باشند نه اینکه به فکر دلجویی باشند یا مطابق سلیقه 
غربی ها عمل کنند. غربی ها در عمل نشان داده اند تضعیف 
ایران را برنامه ریزی می کنند و خواهان تقویت شدن ایران و 

دستیابی ما به منافع مان نیستند. 
* نایب رئیس اول کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

مجلس قدرت مذاکره را بازگرداند
نگاه

]  مارکا   [

جام پادشاهان
]   توتو اسپورت  [

رونالدو می ماند
]  موندودپورتیوو   [

جام  بزرگ
]  گاتزتا  [

در سطح ایبرا
]  آ.اس  [

جامی برای انتقام


